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BROI.0002.5.2019  
  

Protokół nr VII/19  
z obrad VII Sesji  Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 18 czerwca 2019 roku 
 

1. Otwarcie obrad VII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady  Powiatu we Włocławku 
w dniu 18 czerwca 2019 r. o godzinie 1210 otworzył obrady VII Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana 
Jana Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Agatę Wojtkowską – Członka Zarządu, radnych 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, Panią 
Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych, a także 
przedstawicieli środków masowego przekazu, naczelników wydziałów, a także wszystkich 
obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są następnie 
udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Powiatu Włocławskiego i na stronie 
internetowej powiatu oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Każdy, kto wchodzi do sali 
obrad rady powiatu w celu udziału w obradach – czy to w charakterze uczestnika, czy też 
obserwatora (widza) –  powinien liczyć się z możliwością ujawnienie swojego wizerunku 
w sieci i na nagraniu bez uzyskiwania na to jego zgody przez Administratora danych 
osobowych przetwarzających w starostwie.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

2. Stwierdzenie quorum 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady 
Powiatu bierze udział 20 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 
21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków w sprawie 
jego zmiany. 
 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że w materiałach na sesję otrzymali porządek 
obrad VII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady.  
Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub 
zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. 
Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Jednocześnie poinformował, iż w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia danego projektu 
uchwały, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia 
radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały spełniającego 
wymagania formalne określone w statucie.  
Przewodniczący Rady  zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
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VII sesji ?  
Przewodniczący Rady poinformował, iż Zarząd Powiatu we Włocławku: 
Pismem z dnia  18 czerwca 2019 r. wniósł o: 

 wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 wraz z tekstem jednolitym,  

 wprowadzenie autopoprawki  do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 
wraz z tekstem jednolitym.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu dzisiejszej 
sesji.  
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Starosta Włocławski pismem z dnia 
18 czerwca 2019 r. wniósł o zmianę porządku obrad VII Sesji polegającą na uzupełnieniu 
porządku obrad o punkt:  
-  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy Samodzielnym 
Publicznym Zespole Przychodni   Specjalistycznych   we  Włocławku. 
Wniosek Starosty Włocławskiego oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali  w dniu sesji.  
Przewodniczący Rady przystąpił  do przegłosowania wniosku Zarządu Powiatu, a następnie 
wniosku Starosty Włocławskiego.   
Jednocześnie poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym 
rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem punktu 23 zmienionego 
porządku obrad VII sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 (tekst jednolity) i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały 
o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 (tekst jednolity) i tym 
samym punkt 23  porządku obrad otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem punktu 24 porządku obrad 
VII sesji o autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 (tekst 
jednolity) i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do 
projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
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budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 (tekst jednolity)  i tym samym punkt 24 
porządku obrad otrzymuje brzmienie:    
Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za zmianą porządku obrad polegająca na 
uzupełnieniu porządku obrad o  punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie powołania Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni   
Specjalistycznych   we  Włocławku i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o zmianie porządku obrad VII sesji polegającej na uzupełnieniu 
porządku obrad VII sesji o punkt  – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania 
Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni   Specjalistycznych   
we  Włocławku. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 25 zmienionego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie  w brzmieniu:  
Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze propozycje zmian porządku obrad VII sesji?  
Wobec braku propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad, Przewodniczący Rady 
stwierdził, że porządek obrad VII  sesji składa się z 27  punktów i przystąpił do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.   

 
4. Przyjęcie protokołu nr VI/19 z dnia 30 kwietnia 2019 r. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad VI Sesji, który był do wglądu 
w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu – Radni mogą zgłaszać zastrzeżenia lub poprawki 
do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, nie później jednak niż do chwili 
rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie, której protokół ma być przyjmowany. 
Protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, do którego nie zostaną wniesione 
zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada przyjmuje w drodze 
aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli nie usłyszę 
sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu potwierdza 
przewodniczący rady składając na nim swój podpis.  
Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, o 
przyjęciu, których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sformułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła 
protokół nr VI/19 z dnia 30 kwietnia 2019 r. 
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5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
30 kwietnia 2019 roku do dnia 6 czerwca 2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 7 czerwca 2019 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady poinformował,  że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji. Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu 
z jego działalności za okres od dnia 30 kwietnia 2019 r. do dnia 6 czerwca 2019 r., 
zawierające informację z posiedzenia z dnia  30 kwietnia, 9, 17, 24 i 28 maja 2019 r. 
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali sprawozdanie Starosty z działalności zarządu 
powiatu od dnia 7 czerwca 2019 roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia 7 i 18 
czerwca 2019 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę – celem zapoznania się ze sprawozdaniem starosty. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i zapytał radnych, czy są pytania, uwagi 
do przedstawionego sprawozdania?  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 18 czerwca 2019 r. przyjęła  Sprawozdanie Zarządu Powiatu we 
Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 30 kwietnia 2019 roku do dnia 6 czerwca 
2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od 
dnia 7 czerwca 2019 r. do dnia sesji.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
30 kwietnia 2019 roku do dnia 6 czerwca 2019 r. stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu.   
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 7 
czerwca 2019 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.   
 
O godzinie 1230  na obrady przybyła radna Ewa Kończyńska. W obradach uczestniczyło 21 
radnych.  
 
6. Raport o stanie Powiatu Włocławskiego za 2018 rok.  

a. debata 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu stosownie do przepisu art. 30 a 
ustawy o samorządzie powiatowym,  co roku do dnia 31 maja, przedstawia radzie powiatu 
raport o stanie powiatu.  Raport obejmuje podsumowanie działalności zarządu powiatu w 
roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady 
powiatu i budżetu obywatelskiego. 
Radni otrzymali raport o stanie powiatu za rok 2018.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad raportem.   
Pan Mariusz Bladoszewski - Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że w dniu 31 maja 2019 r. odbyło się posiedzenie 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego komisja 
zapoznała się z Raportem o stanie powiatu włocławskiego za 2018 rok. Komisja bez dyskusji, 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w raport. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę - Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad raportem.  
Pani Barbara Wałęsa - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna dnia 4 czerwca 2019 r. rozpatrywała raport o stanie powiatu włocławskiego za 
2018 rok. Dyskusja dotyczyła m.in.: w jaki sposób raport został opublikowany, czy 
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mieszkańcy powiatu mają wgląd do raportu oraz czy wiedzą, że mogą zabierać głos 
w debacie, czy ktoś zgłosił się do debaty i zebrał 150 podpisów. Po dyskusji, komisja 
jednogłośnie, 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała raport oraz projekt uchwały dotyczący 
udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum zaufania. 
Przewodniczący Rady otworzył debatę.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że raport pierwszy raz jest publikowany, do tej pory 
tego nie było. Zawsze dyskutowano o absolutorium oraz o opinii RIO. Radny zapoznał się 
szczegółowo z  raportem. Jest zrobiony w miarę przejrzyście. Są tam pewne uwagi 
i spostrzeżenia, bardziej błędy pisarskie. Radny nie będzie w tej kwestii zabierał głosu. Radny 
stwierdził, że obszernie przedstawione są informacje na temat wszystkich jednostek. Dla 
radnych, którzy są po raz pierwszy w Radzie Powiatu we Włocławku, na pewno jest to 
pouczające i obiektywnie przedstawione. Stanowi to  pewnego rodzaju lekcję poglądową, 
czym się powiat zajmuje, jaki jest stan powiatu. Radny powiedział, że raport powiatu dotyczy 
w główny sposób poprzedniego Zarządu Powiatu we Włocławku, poprzedniej koalicji oraz 
poprzedniej Rady Powiatu we Włocławku. Około 22 mln zł środków udało się pozyskać  
w ubiegłym roku. Na kwotę budżetu w granicach 100 mln zł to jest ¼ środków zewnętrznych. 
Dzisiaj jest to  kontynuowane. Radni będą analizować, jak będzie za rok o tej porze. 
Najważniejszym zadaniem jest pozyskiwanie środków zewnętrznych i odpowiednie ich 
wykorzystanie.  Radny liczy na to, że obecny zarząd, koalicja i rada powiatu będą to 
kontynuować, realizować i wykorzystywać te środki. Radny zwrócił uwagę w kierunku 
dziennikarzy i prosił o sprostowanie błędnej informacji. Podkreślił, że Powiat włocławski nie 
ma zadłużenia, wprost przeciwnie jest nadwyżka budżetowa.  W niektórych publikacjach 
ukazała się informacja na temat tego, że Powiat Włocławski jest zadłużony, a to nie jest 
prawda. Powiat nie ma zadłużenia, jest nadwyżka z poprzednich lat. Radny prosił, żeby 
więcej nieprawdziwych informacji nie publikować. Jeśli chodzi o deficyt budżetowy na ten 
rok to jest inny temat. Radny stwierdził, że raport jest przejrzyście opracowany, większych 
uwag nikt nie powinien mieć. Jeśli ktoś będzie miał uwagi to można to zgłosić do 
Przewodniczącego Zarządu Powiatu we Włocławku. Można go również w innej formie 
opracować, ale jak robi się coś po raz pierwszy, to ktoś musiał się tym zająć. Radny zgłosił 
tylko jedną uwagę, aby nie pisać w sposób schematyczny o bezrobociu. Bezrobocie na terenie 
powiatu wynosi w granicach 15%. Bezrobocie nie zrobiło się teraz, i systematycznie spada. 
Na ten temat powinno być więcej informacji. Radny w imieniu Klubu Wspólnoty 
Samorządowej Powiatu Włocławskiego poinformował, że radni będą głosować „za” 
przyjęciem raportu na temat stanu Powiatu Włocławskiego.  
Starosta Włocławski podziękował radnemu za pozytywną opinię pracy. Starosta chciałby, 
aby wydźwięk z tej wypowiedzi był miarodajny i taki jaki jest. Starosta odniósł się do 
wypowiedzi radnego dotyczącej  kwoty pozyskanej w wysokości 22 mln zł. O ile starosta 
dobrze kojarzy to w zeszłym roku pozyskano dofinansowanie na dwie drogi w ramach 
dawnych „schetynówek” i środków z PROW na drogę w Smólsku. I to są jedyne środki 
zewnętrzne, które w zeszłym roku wpłynęły do budżetu Powiatu Włocławskiego. Poprzednia 
władza przygotowała projekt na budowę szkoły w Chodczu. Starosta dziękował za to podczas 
piątkowej uroczystości wmurowania aktu węgielnego. Obecny zarząd miał przyjemność 
dokończenia tego wniosku i dokończenie tego procesu. Główną pracę przy tym wniosku 
wykonał poprzedni zarząd. Są to środki, które wpłyną do budżetu w tym i przyszłym roku, 
pod warunkiem prawidłowej pracy tego urzędu, szkoły w Chodczu i prawidłowego przebiegu 
tej inwestycji. Nie mona mówić, że te środki w budżecie w zeszłym roku były. Wszyscy 
wiedzą jakie problemy występowały w latach poprzednich z rozliczeniem inwestycji 
przebudowy domów dziecka  w Lubieniu Kujawskim i Brzeziu. Udało się te tematy 
wyprowadzić. W zeszłym tygodniu środki za drugi dom dziecka wpłynęły do budżetu 
powiatu. Starosta podziękował za przygotowanie projektu, ale jednocześnie podkreślił, że 
środki  finansowe w zeszłym roku do budżetu nie wpłynęły. One musza być wydatkowane 
i rozliczane w tym roku. Czeka mnóstwo pracy, od której zarząd się nie uchyla. Inwestycja 



 6

przebiega sprawnie i starosta wyraził nadzieję, że uda się ją przeprowadzić. Starosta ubolewa 
nad tym, że nie szukano innych źródeł finansowania inwestycji tylko były te inwestycje 
drogowe. Powiat uzyskał dofinansowanie i poinformował wszystkich radnych o uzyskaniu 
środków  na kolejne drogi w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. Obejmując władzę nie 
było żadnych dokumentacji, udało się uzyskać dofinansowanie na ul. Apteczną w Chodczu, 
po raz pierwszy w historii powiatu na remonty. W toku pracy jest trzeci wniosek, na który 
może uda się pozyskać kolejne środki. Jeszcze żadnego formalnego potwierdzenie nie ma. 
Udało się zwiększyć dofinansowanie na drogę Lubraniec –Kruszynek z 3 000 000 zł do 
kwoty 4 700 000 zł. To są kolejne środki, które do powiatu wpływają. Powiat przygotowuje 
się dokumentacyjnie do wydatkowania środków w ramach Polityki Terytorialnej, które były 
zapisane i nie zrobił żadnych nic w sensie opracowania dokumentacji. Nie można stracić 
2 mln zł. Starosta wyraził nadzieję, że do końca czerwca br. uda się tą dokumentację 
opracować.  W miesiącu lipcu-sierpniu Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego 
ogłosi specjalny konkurs, o co wniósł powiat, ponieważ nie był gotowy ze względu na brak 
przygotowań na złożenie tego wniosku we właściwym czasie. Kosztowało to wiele zabiegów 
i pracy, aby te środki wykorzystać. Opracowana zostanie również dokumentacja na instalacje 
fotowoltaiczną. Może uda się skorzystać z RPO. W trybie pilnym zostanie opracowanych 
kilka dokumentacji na drogi, aby być gotowym do sierpniowego naboru w ramach Funduszu 
Dróg Samorządowych. Zostanie dokonana analiza ile wniosków uda się zrobić. Starosta 
podziękował za pozytywną opinię raportu, który jest efektem pracy wszystkich kadencji rady 
do tej pory i należą się podziękowania wszystkim radnym, wszystkich kadencji, którzy do tej 
pory pracowali, ponieważ każdy dołożył do tego cegiełkę, aby powiat wyglądał tak jak 
obecnie. Starosta podziękował wszystkim dotychczasowym starostom i wszystkim członkom 
zarządu, i radnym, a także pracownikom Starostwa Powiatowego we Włocławku, którzy do 
tej pory pracowali. Powiat pod względem finansowym, instytucjonalnym i drogowym 
wygląda dobrze. Widać, że jest dużo zrobione i są starania, aby ten powiat rozwijać w wielu 
dziedzinach. Szukane są środki zewnętrzne, nie tylko na drogi, ale też na inne zadania.  
 

b. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku 
wotum zaufania. 

 
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 18  czerwca 2019 r. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku w dniu 18 czerwca 2019 roku podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum zaufania. 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum zaufania 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Uchwała w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum zaufania stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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7. Przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego na 
dzień 31.12.2018 r.  będącego załącznikiem do uchwały nr 89/19 Zarządu Powiatu we 
Włocławku z dnia 30 kwietnia 2019 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali  uchwałę nr 89/19  Zarządu Powiatu 
we Włocławku z dnia 30 kwietnia 2019 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego 
Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2018 r.  
Zgodnie z porządkiem obrad dyskusja nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Powiatu za 2018 rok odbędzie się w punkcie 12 z uwzględnieniem 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, wniosku Komisji Rewizyjnej i opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Zarządowi Powiatu 
absolutorium z wykonania budżetu powiatu za 2018 rok.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu 
o przedstawienie, w imieniu Zarządu Powiatu, głównych tez sprawozdania. 
Skarbnik Powiatu – Jolanta Sakowska poinformowała, że radni otrzymali materiały 
związane z absolutorium dla Zarządu Powiatu we Włocławku oraz dotyczące informacji 
z wykonaniu budżetu za 2018 rok. W tych materiałach znajduje się uchwała nr 89/19  
Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 30 kwietnia 2019 roku w sprawie przyjęcia 
sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2018 r. 
składająca się z bilansu z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego, łącznego bilansu 
obejmującego dane bilansów jednostek budżetowych powiatu włocławskiego, łącznego 
rachunku zysków i strat, łącznego zestawienia zmian w funduszu oraz informacji dodatkowej 
obejmującej dane wynikające z informacji dodatkowych samorządowych jednostek 
budżetowych Powiatu Włocławskiego na 31 grudnia 2018 roku. Sprawozdania zostały 
przekazane do RIO.  
Sprawozdanie finansowe Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2018 r.  
będącego załącznikiem do uchwały nr 89/19 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 30 
kwietnia 2019 r. stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
8. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2018 
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego przyjęte 
przez Zarząd Powiatu we Włocławku uchwałą nr 62/19 z dnia 27 marca 2019 r. 
w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 
2018 r. oraz przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego 
na dzień 31 grudnia 2018 r.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu przedstawił sprawozdanie 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego na dzień 31 grudnia 2018 roku, tj. uchwałę Zarządu Powiatu we Włocławku nr 
62/19 z dnia 27 marca 2019 r. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Jolantę Sakowską – Skarbnika Powiatu 
o przedstawienie, w imieniu Zarządu Powiatu, głównych tez sprawozdania.   
Skarbnik Powiatu – Jolanta Sakowska poinformowała, że budżet Powiatu Włocławskiego 
na 2018 rok uchwalony został przez Radę Powiatu w dniu 15 grudnia 2017 r. uchwałą nr 
XXX/298/17. W trakcie realizacji budżetu w roku 2018 wprowadzone były zmiany do 
budżetu zatwierdzone 9 uchwałami Rady Powiatu i 17 uchwałami Zarządu Powiatu 
Włocławskiego. Budżet powiatu, po zmianach na 31.12.2018 r., zamknął się po stronie planu 
dochodów kwotą 86 498 862,78zł, a po stronie planu wydatków kwotą 91 523 637,48 zł, 
wykonanie dochodów Powiatu Włocławskiego w roku 2018 wyniosło 88 001 385,84 zł, co 
stanowi 101,74 % planu. Wykonanie wydatków wyniosło 87 003 495,82 zł, co stanowi 
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95,06% planu. Budżet Powiatu Włocławskiego w 2018 r. zamknął się nadwyżką budżetową 
w kwocie 997 890,02 zł. Dochody budżetu powiatu pochodziły z następujących źródeł: 
-dochody własne – 37 158 915,93 zł, 
-subwencja ogólna - 29 702 769,00 zł, 
-dotacje celowe z budżetu państwa - 20 763 207,86 zł, 
-środki finansowe na realizację zadań z udziałem środków UE – 376 493,05 zł. 
Wydatki zrealizowano w wysokości 87 003 495,82 zł,  w tym: 
- dotacje udzielone innym jednostkom samorządu terytorialnego oraz innym jednostkom 
niezaliczanym do sektora finansów publicznych  w kwocie 5 784 069,67 zł, 
- wydatki majątkowe -19 416632,54 zł, 
- wydatki bieżące – 61 783 899,98 zł, 
- wydatki na obsługę pożyczki (odsetki) - 18 893,81 zł. 
Przychody wykonano w wysokości 6 329 963 07 zł, z tego z tytułu nadwyżki budżetowej z lat 
ubiegłych w wysokości 5 618 849,07 zł oraz wolnych środków w kwocie 711 114,00 zł. 
Rozchody wykonano w kwocie 149 720,00 zł z tytułu spłaty rat kredytów i pożyczek (2015r 
WFOŚiGW). Informacja o stanie mienia komunalnego na 31 grudnia 2018 r. (grunty, budynki 
i budowle oraz pozostałe mienie powiatu) wynosi 121 746 011,95 zł. Zobowiązania 
wymagalne nie wystąpiły na 31.12.2018r. Zobowiązania w kwocie 3 468 730,01 zł, to 
zobowiązania dotyczące wydatków bieżących w tym. m.in. dodatkowe  wynagrodzenia 
roczne wraz z pochodnymi. Należności na 31.12.2018r. w budżetach powiatowych jednostek i 
w Starostwie Powiatowym wyniosły 294 599,55 zł w tym należności wymagalne 203 061,94 
zł. Uchwałą Nr 62/19 z dnia 27.03.2019 r. Zarząd Powiatu przyjął sprawozdanie z wykonania 
budżetu powiatu za 2018 rok oraz informację o stanie mienia komunalnego. Regionalna Izba 
Obrachunkowa Uchwałą Nr 6/S/2019 z dnia 2 kwietnia 2019r.zaopiniowała pozytywnie 
przedłożone przez Zarząd Powiatu Włocławskiego sprawozdanie z wykonania budżetu za 
2018 rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu.  
Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2018 rok wraz z informacją 
o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego przyjęte przez Zarząd Powiatu we 
Włocławku uchwałą nr 62/19 z dnia 27 marca 2019 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2018 r. oraz przyjęcia informacji o stanie 
mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego na dzień 31 grudnia 2018 r. stanowi załącznik 
nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
9. Przedstawienie uchwały nr 6/S/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 2 kwietnia 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Włocławskiego sprawozdania z wykonania 
budżetu Powiatu za 2018 rok.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że, Regionalna Izba Obrachunkowa                                      
w Bydgoszczy przesłała do Pana Romana Gołębiewskiego – Starosty Włocławskiego uchwałę 
6/S/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 
2 kwietnia 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 
Włocławskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2018 rok.  
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o przedłożonym Wysokiej Radzie 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 r. Stanowi ona ważny akcent oceny tego 
sprawozdania. Uchwałę tę Panie i Panowie Radni otrzymali w materiałach przesłanych na 
dzisiejszą sesję, co dało możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu nie 
widzę potrzeby jej przedstawiania.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad. 
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Uchwała nr 6/S/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 2 kwietnia 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 
Zarząd Powiatu Włocławskiego sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2018 rok 
stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
10. Przedstawienie uchwały nr 1/19 Komisji  Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 28 maja 2019 r.  w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Powiatu we Włocławku za 2018 r.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 28 maja 2019 roku Komisja Rewizyjna 
podjęła uchwałę w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we 
Włocławku za 2019 rok.   
Mimo że wniosek ten został radnym dostarczony przed dzisiejszą sesją, to Przewodniczący 
Rady poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej – Panią Barbarę Wałęsę o przedstawienie 
uchwały Komisji Rewizyjnej.   
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Pani Barbara Wałęsa odczytała treść uchwały nr 
1/19 Komisji  Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 maja 2019 r.  w sprawie 
wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2018 r., która 
stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 
11. Przedstawienie uchwały Nr 12/Kr/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 3 czerwca 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia  
absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku z wykonania budżetu powiatu za 2018 
rok.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa przesłała uchwałę 
Składu Orzekającego Nr 10 RIO  w Bydgoszczy z dnia 3 czerwca 2019 roku w sprawie 
wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku z wykonania budżetu powiatu za 
2018 rok.  Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu za 
2018 rok. Sam wniosek i opinia RIO będzie przedmiotem dyskusji w następnym punkcie 
porządku obrad. Uchwałę tę radni, otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co 
dało możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu nie ma potrzeby jej 
przedstawiania.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji następnego 
punktu porządku obrad.  
Uchwała Nr 12/Kr/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 3 czerwca 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia  absolutorium Zarządowi 
Powiatu we Włocławku z wykonania budżetu powiatu za 2018 rok stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu. 
 
12. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem finansowym  
Powiatu  za rok 2018.  
 
Przewodnicząc Rady poinformował radnych, że  przedstawione zostały:  

 sprawozdanie  z wykonania budżetu za rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego na dzień 31.12.2018 r., 
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 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za rok 2018, 

 uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 
Zarządowi Powiatu Włocławskiego za 2018 rok  

 uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej na wniosek Komisji 
Rewizyjnej w kwestii absolutorium dla Zarządu Powiatu.   

 sprawozdanie finansowe Powiatu za 2018 rok.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawami dotyczącymi wykonania budżetu 
Powiatu i sprawozdaniem finansowym za rok 2018, a także wnioskiem Komisji Rewizyjnej 
o udzielenie absolutorium  dla Zarządu Powiatu.   
Radni nie podjęli dyskusji.  
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2018 r.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że  zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy o finansach 
publicznych Rada Powiatu rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe Zarządu Powiatu 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku 
następującego po roku budżetowym. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie  
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2018 rok zostało przedłożone Komisji 
Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2018 rok wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie 
mienia Powiatu, wydała pozytywną opinię o tym sprawozdaniu. Rada Powiatu podejmując 
uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za 2018 rok wypełnia ustawowo nałożony obowiązek. 
W materiałach na dzisiejszą sesję radni otrzymali projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Wobec braku 
głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady 
poprosił o uzupełnienie paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 18 
czerwca 2019 r.    
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-21 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Przewodniczący Rady ogłosił 3 minuty przerwy.  
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady i poinformował, że nastąpiła wada 
systemu technicznego i na ekranie został wyświetlony punkt 13 zamiast punktu 14. 
W związku z tym Przewodniczący Rady ponownie przystąpił do przegłosowania projektu 
uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2018 r. i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-21 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r.  w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2018 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2018 
r. stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r.  w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2018 r. stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2018 r.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie finansowe 
oraz sprawozdanie z wykonania budżetu oraz podejmuje uchwałę w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu z tego tytułu. 
Działanie Rady Powiatu było poprzedzone opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu 
Powiatu oraz wnioskiem tejże Komisji w sprawie udzielenia absolutorium. Wniosek Komisji 
Rewizyjnej został zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
Komisja Rewizyjna w dniu 28 maja 2019 roku wystąpiła do Rady Powiatu we Włocławku 
z wnioskiem o absolutorium dla Zarządu Powiatu we Włocławku- szczegółowe uzasadnienie 
swojej decyzji Komisja Rewizyjna przedstawiła w załączniku do uchwały. 
Rada Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2018 r.  po zapoznaniu się: 
1) ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 rok wraz 
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu;  
2) sprawozdaniem finansowym Powiatu Włocławskiego sporządzonym na dzień 31.12.2018 
r.; 
3) informacją o stanie mienia Powiatu Włocławskiego; 
4) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej.  
Materiały te były radnym dostarczone oraz omówione w ramach realizacji punktów 7 - 11.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2018 r. i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-21 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 roku w sprawie absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 roku w sprawie 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 r. stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 roku w sprawie absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 r. stanowi załącznik nr 22 do 
niniejszego protokołu. 
Starosta Włocławski powiedział, że absolutorium w tym roku jest absolutorium 
specyficznym. Obecny Starosta, jak i Zarząd Powiatu odpowiada za ten powiat przez 1,5 
miesiąca zeszłego roku. Tak ustawodawca napisał ustawę, że to absolutorium jest udzielane 
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nowemu zarządowi. Jest to ocena pracy tego zarządu, ale przede wszystkim oceny pracy 
zarządu poprzedniego. Starosta podziękował swoim poprzednikom za prace w ubiegłym roku 
na rzecz tego powiatu. Starosta zdaje sobie sprawę, że absolutoriom głosowane w połowie 
roku jest również oceną działalności obecnego zarządu. Starosta obiecał, że zrobi wszystko, 
aby pracować dla dobra tego powiatu i jego rozwoju. Starosta podziękował radnym za 
udzielenie absolutoriom. 
Przewodniczący Rady pogratulował Zarządowi Powiatu w imieniu wszystkich radnych.  
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu 
Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projektu uchwały dotyczy udzielenia dotacji 
celowej w kwocie 300.000 zł Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku z przeznaczeniem na dofinansowanie inwestycji pn.: 
„Rozbudowa informatycznej sieci komputerowej”. 
Do projektu uchwały dołączona jest do wiadomości uchwała nr 55/19 Rady Społecznej przy 
SPZPS we Włocławku z dnia 23 maja 2019 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 4 czerwca br. 
analizowała projektu uchwały dotyczący udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu 
Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku w  wysokości 300 000 
zł. Komisja bez uwag jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały.   
Pani Ewa Kończyńska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 28 maja 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego komisja analizowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 
dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku. Dyskusja dotyczyła m.in.: możliwości uzyskania środków zewnętrznych z NFZ 
na informatyzację placówki. Po dyskusji komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Sławomir Paździerski  – Dyrektor 
SPZPS we Włocławku, który ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli 
odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4 , gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 18 czerwca 2019 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-21 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu 
Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia dotacji celowej 
Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r. w sprawie udzielenia 
dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów.   
 
Przewodniczący Rady powiedział,  że projekt uchwały dotyczy zmian w złączniku nr 1 
w tabelach nr 35, 39 i 43, gdzie jest mowa o wykazach przystanków przy  drogach 
powiatowych.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Bogdana Domżalskiego – Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawianie prac nad projektem uchwały.  
Pan Bogdan Domżalski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju w dniu 3 czerwca 2019 r. analizowała 
projekt uchwały dotyczący zmiany w uchwale dotyczącej określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat Włocławski 
udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych 
obiektów. Komisja bez uwag jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym 
jest Powiat Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków 
i zasad korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
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17. Ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu Włocławskiego za 2018 r. 
 
Przewodniczący Rady powiedział,  że zgodnie z art. 16 a ustawy z dnia 12 marca 2004 roku 
o pomocy społecznej, powiat przygotowuje ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu 
o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Stosownie do zapisów art. 16 a ust. 4 
w/w ustawy organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przedstawia co roku do 
dnia 30 kwietnia radzie powiatu ocenę zasobów pomocy społecznej. Ocena wraz 
z rekomendacjami jest podstawą do planowania budżetu na rok następny.  
Zasoby pomocy społecznej Powiatu Włocławskiego, które zostały określone w ocenie, 
obejmują w szczególności dane o sytuacji demograficznej i społecznej, dane o korzystających 
z pomocy i wsparcia, kadrę, środki finansowe na wydatki w pomocy społecznej i innych 
obszarach polityki społecznej w budżecie jednostki samorządu terytorialnego, aktywność 
projektowo – konkursową jednostki organizacyjnej pomocy społecznej, współpracę 
z organizacjami pozarządowymi, wskaźniki oceny zasobów pomocy społecznej. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że  w dniu 28 maja 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego komisja zapoznała się z oceną pomocy społecznej Powiatu 
Włocławskiego za 2018 r. Komisja bez dyskusji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w 
ocenę.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor PCPR 
we Włocławku, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli 
odpowiedzi na pytania.  
Wobec braku  głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 18 czerwca 2019 roku przyjęła Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 
2018 dla Powiatu Włocławskiego.  
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla Powiatu Włocławskiego stanowi 
załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
 
18. Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku w 2018 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu 
pieczy zastępczej. 
 
Przewodniczący Rady powiedział,  że Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku złożyła sprawozdanie z działalności powiatowego centrum rodzinie oraz 
przedstawiła zestawienie potrzeb w zakresie potrzeb pieczy zastępczej.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  sprawozdaniem.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że  w dniu 28 maja 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego komisja zapoznała się ze Sprawozdaniem z działalności 
i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku w 2018 roku oraz 
zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej. Komisja bez dyskusji, 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Wobec braku głosów sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 18 czerwca 2019 r. przyjęła Sprawozdanie z działalności i efektów pracy 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku w 2018 roku oraz zestawienie 
potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej.  
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Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku w 2018 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej 
stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
 
19. Sprawozdanie dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za 2018 rok.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że dyrektor PCPR we Włocławku przedłożyła na 
obrady Rady Powiatu sprawozdanie z działalności jednostki za rok 2018. Sprawozdanie 
zawiera, między innymi, dane dotyczące: budżetu jednostki, kadry, pomocy instytucjonalnej, 
usamodzielniania pełnoletnich wychowanków, rehabilitacji osób niepełnosprawnych, 
realizacji Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy, programów realizowanych ze 
środków pozabudżetowych, współpracy z organizacjami społecznymi, Powiatowego Zespołu 
ds. orzekania o niepełnosprawności oraz wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 
2018.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  sprawozdaniem.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że  Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 28 maja 
2019 r. analizowała Sprawozdanie dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku z działalności jednostki za 2018 rok. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Wobec braku  głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził,  że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 18 czerwca 2019 r. przyjęła Sprawozdanie dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku z działalności jednostki za 2018 rok. 
Sprawozdanie dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za 2018 rok stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
 
20. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji „Programu współpracy 
organów Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2018 rok.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali na obrady Rady sprawozdanie 
z wykonania Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami, wyszczególnionymi w ustawie o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie. Sprawozdanie obejmuje zadania, za realizację których 
odpowiedzialny był dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, zadania za 
realizację których był odpowiedzialny dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku, zadanie, za realizację którego odpowiedzialny był dyrektor Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, zadania, za realizację 
których  był odpowiedzialny Zarząd Powiatu. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Karol Matusiak - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 6 czerwca br. zapoznała się ze 
Sprawozdaniem Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji „Programu współpracy organów 
Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego” za 2018 rok.  Komisja bez dyskusji, 
jednogłośnie pozytywni zaopiniowała powyższe sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
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Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Wobec braku 
głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
18 czerwca 2019 r. przyjęła Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji 
„Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego” za 2018 rok.   
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji „Programu współpracy organów 
Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego” za 2018 rok stanowi załącznik nr 32 do 
niniejszego protokołu.    
 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji szkoły.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy likwidacji z dniem 
31 sierpnia 2019 roku Technikum Agrobiznesu w Lubrańcu-Marysinie. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że  Komisja na posiedzeniu w dniu 6 czerwca br. analizowała projekt uchwały 
w sprawie likwidacji szkoły. Komisja bez dyskusji, przy 4 głosach „za”, 1 „przeciwnym” i 0 
„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-1 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 33  do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r. w sprawie likwidacji szkoły została 
podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie likwidacji szkoły stanowi załącznik 
nr 34 do niniejszego protokołu.    
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r. w sprawie likwidacji szkoły 
stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.    
 
22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Fabianki 
prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i dziedzictwa narodowego 
dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy powierzenia Gminie 
Fabianki prowadzenia zadania publicznego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych 
w 2019 roku. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 6 czerwca br. analizowała projekt uchwały 
w sprawie powierzenia Gminie Fabianki prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury 
i dziedzictwa narodowego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych. Dyskusja 
dotyczyła trybu wyboru gminy, której  powierzono prowadzenie zadania. Po dyskusji komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję. 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 6, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
– daty 18 czerwca 2019 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 36  do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r. w sprawie powierzenia Gminie 
Fabianki prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i dziedzictwa narodowego 
dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie powierzenia Gminie Fabianki 
prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i dziedzictwa narodowego dotyczącego 
organizacji Dożynek Powiatowych stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.    
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r. w sprawie powierzenia 
Gminie Fabianki prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i dziedzictwa 
narodowego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych stanowi załącznik nr 38 do 
niniejszego protokołu.    
 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2019 – 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
  
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę 
oraz tekst jednolity projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 4 czerwca br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący zmiany w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2019 – 2026. Komisja bez uwag, jednogłośnie, 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Skarbnik Powiatu, która ustosunkuje się 
do głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 18 czerwca 2019 r. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr  39 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r. o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
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Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r. o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.  
 
24. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę oraz tekst jednolity 
uchwały. Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały.  
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu 4 czerwca br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący zmiany  budżecie powiatu na rok 2019. Komisja bez uwag, jednogłośnie, 6 głosami 
„za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że jest członkiem Komisji Budżetu i Finansów i będzie 
głosował „za” poprawkami. Udało się ściągnąć wszystkie środki finansowe i dotacje,  o czym 
dziś powiedział Pan Starosta, za co radny serdecznie podziękował i jednocześnie poprosił, 
aby inni się mniej wypowiadali, jeśli nie znają zagadnień,  szczególnie dotyczy to kwestii 
Brzezia. Wszyscy z niepokojem to obserwowali i chcieli, aby dotacje na Brzezie wpłynęły. 
W ubiegłym roku powiat udzielił pomocy finansowej trzem samorządom: Gminie 
Baruchowo, Gminie Włocławek oraz Gminie Izbica Kujawska. Radny w imieniu  Klubu 
Radnych Wspólnoty Samorządowej zwrócił się do Zarządu Powiatu i całej koalicji z prośbą, 
aby te trzy samorządy (Baruchowo, Izbica Kujawska i Włocławek) wesprzeć w tym roku, 
chyba że samorządy nie będą chciały. Radny rozumie, że obecny zarząd przyjął inne zasady, 
ale kondycja finansowa powiatu jest dobra i stać powiat na udzielenie takiej pomocy.  
Radny Roman Tomaszewski odniósł się do wypowiedzi radnego Kazimierza Kacy 
dotyczącej Gminy Brauchowo. Radny powiedział, że zadanie zostało wykonane w sposób 
rzetelny, ku zadowoleniu mieszkańców, nie tylko tej gminy, ponieważ inwestycja dotyczyła 
połączenia drogi  w kierunku cmentarza znajdującego się przy drodze powiatowej. Radny 
wniósł o zachowanie dobrej woli w celu rozwiązania i zakończenia tej sprawy. Forma tu jest 
nieistotna. Ktoś popełnił błąd czy zaniedbanie, co teraz skutkuje niepotrzebnymi 
przepychankami. Radny złożył wniosek, aby zamknąć tę sprawę i działać dalej. 
Starosta Włocławski powiedział, że bardzo się cieszy z tego, że do Powiatu Włocławskiego 
spłynęły kolejne środki, chodzi o środki w  ramach Funduszu Dróg Samorządowych. Starosta 
podziękował wszystkim współpracownikom ze Starostwa Powiatowego we Włocławku, 
Dyrektorowi PZD we Włocławku z/s w Jarantowicach oraz jego pracownikom za to, że udało 
się te wnioski złożyć i to z takim efektem. W miesiącu styczniu br. powiat nie był w łatwym 
położeniu, nie było żadnej dokumentacji. Dzięki pracownikom udało się to wykonać. Starosta 
liczy na to, że uda się uzyskać środki finansowe z trzeciego wniosku. Dzięki temu można 
wprowadzić kolejne inwestycje drogowe tj. Lubraniec-Torzewo. To był czwarty wniosek, 
najmniejszy. Powiat kończy temat ciągłości chodnika na drodze Kruszynek-Lubraniec na 
terenie Gminy Włocławek. Na pewnych odcinkach tego chodnika nie było. Starosta,  nie chce 
wnikać w szczegóły, ale cieszy się że Zarząd Powiatu we Włocławku zrozumiał wnioski 
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Starosty, Pani Wójt, mieszkańców, dyrektora i środki na rozwiązanie tego problemu  znalazły 
się. Wprowadzane są kolejne inwestycje drogowe, jak choćby przebudowa drogi 
w miejscowości Rzeżewo, praktycznie nie zwiększając środków finansowych na zadania 
drogowe przeznaczone na początku roku.  Dobrze, że środki finansowe z budowy domów 
dziecka wpłynęły na konto. Starosta nigdy się nie wypowiadał w sposób szczegółowy 
i nikomu nic nie zarzucał. Starota też nikomu nie zamykał ust, niech każdy mówi to co uważa 
i co chce, to prawo daje mandat radnego. Tak będzie postępował starosta względem swoich 
działań i działań poprzedników. Bardzo dobrym pomysłem było to, że te środki udało się 
odzyskać na wcześniej zrealizowaną inwestycję. Troszkę gorzej było z procesem 
wnioskowania i aplikowania o te środki. Starosta nie będzie mówił o szczegółach, na pewno 
ten proces chwały Powiatowi Włocławskiemu nie przynosi. Starosta nigdy nie mówił o tych 
szczegółach i nie będzie mówił. Najważniejszy jest efekt, że ten proces udało się dokończyć. 
Na konto powiatu wpłynęła kwota 1 276 000 zł. Starosta podziękował pracownikom, za to że 
umiejętnie udało się wyjść z trudnej sytuacji. Kontynuując ten pomysł poprzedników trudniej 
było z jego realizacją. Jeśli chodzi o dotacje dla gmin nigdy i w żadnym momencie nie było 
złej woli. Niestety na przełomie roku pojawiły się pewne problemy z Gminą Włocławek, 
Gminą Baruchowo oraz Gminą Lubraniec. Tematu sprawy Izbicy Kujawskiej Starosta nie 
znał i nie wie o co chodzi w tym temacie. Na pewno trzeba go przeanalizować, aby nie było 
niedomówień, że jest zła wola ze strony koalicji. Starosta nie będzie mówił o Gminie 
Lubraniec, bo to jest kwestia kilku tysięcy złotych (błędy w fakturach itp.) Jeśli chodzi 
o Gminę Lubień Kujawski to sprawa wyglądała inaczej, ponieważ przed złożeniem wniosku, 
przed popisaniem umowy władze samorządu Lubienia Kuj. zwróciły się do samorządu 
powiatu, że nie są w stanie  tej inwestycji zakończyć w tym roku i rozliczyć dotacji. 
Poproszono o przesuniecie tej inwestycji na I kwartał roku bieżącego, na co Zarząd Powiatu 
i Rada  Powiatu się zgodziła. Jeśli chodzi o Gminę Włocławek, to w wyniku zmiany władzy 
w roku poprzednim, gmina wykonała inny odcinek drogi niż zostało podpisane porozumienie 
z powiatem. Gmina przyznając się do swojego błędu zwróciła w dniu 30 stycznia 2019 r. na 
konto powiatu środki finansowe. Jeśli chodzi o Gminę Baruchowo, to inwestycja została 
zakończona w czerwcu 2018 roku. Problem wynikał z faktu, że podpisanie umowy 
przygotowywanej przez poprzedni zarząd nastąpiło późno, w podejmowanej uchwale zarządu 
kilka miesięcy po uchwale rady, gdzie można było tą umowę wcześniej podpisać. Niestety 
Starosta nie zna przyczyny i nie chce dywagować. Uchwała zarządu została podjęta bardzo 
późno i wówczas została podpisana umowa. Tak się złożyło, że po terminie podpisania tej 
umowy nie została wystawiona żadna faktura na wykonanie tej drogi. W interpretacji kilku 
prawników powiat nie może udzielać dotacji na refundację, co potwierdziła RIO. Powiat nie 
był w stanie rozliczyć tej dotacji na wcześniejsze faktury, a po dacie umowy przedstawiono 
tylko kosztorys na wykonanie zadania. Wszyscy na tej sali zdają sobie sprawę z tego, że 
kosztorys nie jest żadnym dokumentem księgowym i nie można tej dotacji rozliczać. Starosta 
nie czuje się odpowiedzialny za to w żadnej mierze. Starosta zastał taki stan jaki zastał 
i skonsultował to z pracownikami, prawnikami, nie mając w zamiarze żadnej złej woli. 
Powiedziano jednoznacznie staroście, że niewystąpienie o zwrot tej dotacji jest naruszaniem 
dyscypliny finansów publicznych. Starosta na taką dyscyplinę ze świadomością nie chce się 
narażać. Wnioski Pana radnego są słuszne. Starosta sam nie udzieli na nie odpowiedzi. Taki 
wniosek zostanie przedstawiony na zarządzie powiatu, a następnie na radę powiatu. Starosta 
starał się jak najbardziej obiektywnie przedstawić sytuację, która ma miejsce.  Starosta nie 
może sobie pozwolić na balansowanie na granicy prawa, ponieważ tej dotacji w taki sposób 
nie można rozliczyć. Nie jest tajemnicą, że przyjęto zasadę o nieudzielaniu dotacji z budżetu 
powiatu zadań gminnych. To jest zupełnie inna sytuacja niż w przypadku sytuacji dotyczącej 
samorządu Gminy Lubień Kuj. Starosta nie ma złej woli i nie czuje się w tym temacie winny. 
Starosta poprosił radnych o podjęcie uchwały dotyczącej zmian w budżecie wraz 
z autopoprawką. Pozwoli na to płynne prowadzenie inwestycji i zadań, które w tym czasie są 
realizowane.  
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Wobec braku  głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 
3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 18 czerwca 2019 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 42  do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 roku o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 została 
podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019  stanowi 
załącznik nr  43 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 roku o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 
stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy. Po przewie Przewodniczący Rady wznowił 
obrady. 
 
25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy 
Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni   Specjalistycznych   we  Włocławku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że z dniem 24 czerwca 2019 roku kończy się kadencja 
Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku, stąd konieczne jest powołanie nowej rady. W skład rady społecznej wchodzą:  

 starosta lub osoba przez niego wyznaczona  - pełniąc funkcję przewodniczącego rady;  
 przedstawiciel wojewody kujawsko – pomorskiego jako członek Rady społecznej  
 oraz 5 przedstawicieli wybranych przez radę, o czym stanowi Statut SPZPS we 

Włocławku. 
Jednocześnie poinformował, że Starosta lub osoba przez niego wyznaczona oraz 
przedstawiciel Wojewody Kujawsko-Pomorskiego wchodzą w skład rady społecznej z mocy 
prawa. Wojewoda Kujawsko – Pomorski pismem z dnia 14 czerwca 2019roku, wyznaczył 
Pana Jacka Kowalewskiego na swojego przedstawiciela do składu Rady Społecznej 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  
Starosta wyznaczył Panią Ewę Marię Kończyńską na przewodniczącego rady społecznej przy 
SPZPS we Włocławku.  
Przewodniczący Rady przystąpił  do wyboru 5 przedstawicieli Rady Powiatu do składy rady 
Społecznej przy SPZPS we Włocławku.  
Przewodniczący Rady poprosił  o zgłaszanie kandydatów. 
Radny Karol Matusiak zgłosił dwie kandydatury: Pani Anny Przybysz- pracownika Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej w Lubrańcu, osoby, która zasiadała w Radzie Społecznej przy 
Ośrodku Zdrowia w Lubrańcu. Osoba ta ma doświadczenie w tym zakresie. Druga 
kandydatura to Pan Dawid Dalmann – radny Rady Powiatu we Włocławku obecnej kadencji. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy Pani Anna Przybysz jest obecna na sali obrad i – czy 
wyraża pani zgodę?  
Radny Karol Matusiak powiedział, że przekazuje na ręce Przewodniczącego Rady pisemną 
zgodę Pani Anny Przybysz na  kandydowanie do rady. 
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Przewodniczący Rady poinformował radnych, że Pani Anna Przybysz wyraziła akceptacje 
na piśmie.  
Przewodniczący Rady zapytał Pana Dawida Dalmanna – czy wyraża pan zgodę?  
Radny Dawid Dalmann wyraził zgodę. 
Radny Jacek Jabłoński zgłosił dwie osoby, są to radni obecnej kadencji Rady Powiatu we 
Włocławku: Pani Jadwiga Błaszkiewicz i Pan Tomasz Jezierski.  
Przewodniczący Rady zapytał Panią Jadwigę Błaszkiewicz – czy wyraża pani zgodę?  
Pani Jadwiga Błaszkiewicz – wyraziła zgodę. 
Przewodniczący Rady zapytał  Pana Tomasza Jezierskiego – czy wyraża pan zgodę?  
Radny Tomasz Jezierski wyraził zgodę. 
Radny Kazimierz Kaca zgłosił kandydaturę Pana Marka Jaskulskiego, który przez dwie 
kadencje tj. 8 lat był Przewodniczącym Rady Społecznej, zna to zagadnienie i godnie będzie 
reprezentował Radę Powiatu w tym gremium.   
Przewodniczący Rady zapytał   Pana Marka Jaskulskiego, czy wyraża pan zgodę?  
Radny Marek Jaskulski wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze inne propozycje kandydatów do Rady 
Społecznej? 
Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący Rady zapytał,  kto jest za zamknięciem listy 
kandydatów do Rady Społecznej i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 45  do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że lista 
kandydatów członków do Rady Społecznej  została zamknięta.  
Przewodniczący Rady stwierdził, iż zostało zgłoszonych 5 kandydatów - członków do Rady 
Społecznej przy SPZPS we Włocławku.  
Przewodniczący Rady poinformował, że głosowanie poszczególnych kandydatów - członków 
Rady Powiatu rozpocznie w kolejności alfabetycznej.  
Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania: 
1) Przewodniczący Rady zapytał jest za tym, aby Pani Jadwiga Błaszkiewicz była członkiem 
Rady Społecznej i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 46  do niniejszego protokołu.  
2) Przewodniczący Rady zapytał jest za tym, aby Pan Dawid Dalmann był członkiem Rady 
Społecznej i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 47  do niniejszego protokołu.  
3)  Przewodniczący Rady zapytał jest za tym, aby Pan Marek Jaskulski był członkiem Rady 
Społecznej i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr  48 do niniejszego protokołu.  
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4) Przewodniczący Rady zapytał jest za tym, aby Pan Tomasz Jezierski był członkiem Rady 
Społecznej i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu.  
5) Przewodniczący Rady zapytał jest za tym, aby Pani Anna Przybysz była członkiem Rady 
Społecznej i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu. 
Pisemna zgodna na kandydowanie Pani Anny Przybysz stanowi załącznik nr 51 do 
niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu wybrała 5 przedstawicieli Rady Powiatu do Rady Społecznej przy SPZPS we 
Włocławku   w osobach:  Pani Jadwiga Błaszkiewicz, Pana Dawida Dalmanna, Pana Marka 
Jaskulskiego, Pana Tomasza Jezierskiego, Pani Anny Przybysz.  
Przewodniczący Rady odczytał treść paragrafu 2 projektu uchwały:  
„ § 2. Uwzględniając zapis z § 1, powołuje się Radę Społeczną przy Samodzielnym 
Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych   we Włocławku  w  następującym   
składzie: 
1) Ewa Maria Kończyńska  - przewodniczący, 
2)  Jacek Kowalewski – przedstawiciel Wojewody Kujawsko – Pomorskiego, 
3) Jadwiga Błaszkiewicz- członek, 
4) Dawid Dalmann - członek, 
5)  Marek Jaskuslki - członek, 
6)  Tomasz Jezierski - członek, 
7)  Anna Przybysz- członek. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r.  w sprawie powołania Rady 
Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni   Specjalistycznych   
we  Włocławku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie powołania Rady Społecznej przy 
Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni   Specjalistycznych   we  Włocławku stanowi 
załącznik nr 53 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 czerwca 2019 r.  w sprawie powołania Rady 
Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni   Specjalistycznych   
we  Włocławku stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu. 
Pismo wojewody dotyczące zgłoszenia Pana Jacka Kowalewskiego stanowi załącznik nr 55 
do niniejszego protokołu.  
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26. Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni w dniu dzisiejszym otrzymali pismo 
(załącznik nr 56 do niniejszego protokołu) przekazane przez Prezydenta Bydgoszczy – Pana 
Rafała Bruskiego przestawiające 21 tez samorządowych, które po konsultacjach 
z mieszkańcami, sektorem pozarządowym i całym środowiskiem samorządowym, w dniu 
31 sierpnia 2019 roku zostaną przedstawione jako postulaty Samorządnej Rzeczpospolitej.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy w tym punkcie porządku obrad chcieliby zabrać 
głos, złożyć oświadczenia?  
Pan Jan Ambrożewicz – Wicestarosta odniósł się do tematu strajków nauczycieli i alarmów 
bombowych, które wystąpiły na terenie Powiatu Włocławskiego. W dniu dzisiejszym na sali 
nieobecne są służby specjalne, dyrektorzy szkół. Wicestarosta złożył podziękowanie dla 
Dyrektora ZS w Chodczu – Pani Grażyny Wilińskiej oraz pracownikom tej szkoły, którzy 
byli obecni podczas tych alarmów. Ponadto Wicestarosta podziękował policji oraz straży 
pożarnej. Wicestarosta jest pełnen podziwu i uznania dla tych osób, a szczególnie dla 
pracowników placówek powiatowych. Podziękował wszystkim placówkom, w których takie 
alarmy wystąpiły, ponieważ wszyscy wykonali swoje zadania w sposób prawidłowy. 
Starostwu Powiatowemu pozwoliło to również wprowadzić pewne procedury, aby na 
przyszłość system postępowania był jednakowy we wszystkich placówkach. Wicestarosta 
jako radny z terenu Gminy Chodecz  powiedział, że podczas uroczystości wmurowania 
kamienia węgielnego usłyszał od mieszkańców Chodcza, że mają żal do radnych poprzedniej 
i obecnej kadencji o to, że droga Szczerkowo-Kowal została rozpisana na papierze, wiele 
rzeczy miało być zrobionych a do tej pory są opracowywane koncepcje, które nie służą 
mieszkańcom samego miasteczka Chodecz  ani nie służą dla Chocenia. Wicestarosta wyjaśnił, 
że chodzi o infrastrukturę w postaci chodnika, którego brakuje w przedstawionych projektach. 
Mimo, że na dzisiejszej sesji nie ma przedstawicieli sejmiku województwa Kujawsko-
Pomorskiego, ale może na następnej sesji będą obecni.   Głosy mieszkańców Chodcza mogą 
zaważyć, kto będzie radnym sejsmiku. Wicestarosta chciałby, aby przy szkole powiatowej 
i wszystkich miejscowościach znajdujących się wzdłuż tej drogi nie zostali gorzej 
potraktowani jak w innych częściach województwa kujawsko-pomorskiego.  
Starosta Włocławski podziękował Wicestaroście za wywołanie ważnego tematu, tj.  
przebudowy dróg wojewódzkich na terenie Powiatu Włocławskiego i chodnika do nowo 
budowanego budynku ZS w Chodczu. W przyszłym roku nastąpi otwarcie szkoły, a może 
dojść do sytuacji, że do tej szkoły nie byłoby jak dojść. Wprowadzałoby to przede wszystkim 
niebezpieczeństwo dla tej młodzieży. Wszyscy wiedzą, że odbywa się przebudowa drogi 
wojewódzkiej nr 265 i z jakimi problemami się to odbywa. Z poziomu powiatu odbywają się  
spotkania z przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich, z przedstawicielami Zarządu 
Województwa oraz inspektorami nadzoru, aby pomóc mieszkańcom z utrudnieniami i jak 
najszybciej, żeby udało się zakończyć tą inwestycję. Wszystko idzie w dobrym kierunku, aby 
tę drogę ukończyć do końca tego roku. Jeśli chodzi o kolejne drogi województwie, to 
w zeszłym roku odbyło się spotkanie z członkiem Zarządu Województwa, z Panem 
Mirosławem Kielnikiem– zastępcą dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich (dotychczasowym 
dyrektorem tej jednostki) dobrze znającym ten temat. Rozmawiano na zasadach ogólnych 
o przebudowie kolejnych dróg wojewódzkich, ale także szczegółowo o  chodniku przy ZS 
w Chodczu, który jest aktualnym problemem jeśli chodzi o przyszły rok. Jeśli chodzi o drogi 
wojewódzkie, to wygląda na to, że znów pojawia się problem realizacji w ramach Partnerstwa 
Publiczno-Prywatnego, co według Starosty jest bardzo złym pomysłem odciągającym ich 
realizacje w czasie. W sposób ostateczny nie zostało to jeszcze podjęte, ale ze względu na 
rosnące ceny, na problemy z wykonawcami, pojawia się pomysłem, który Staroście bardzo się 
nie podoba, ale wszystko należy do decyzji Zarządu Województwa. Jeśli chodzi o chodnik do 
szkoły, to udało się wypracować doraźne rozwiązanie polegające na tym, że w roku bieżącym 
samorząd gminy opracuje dokumentację na odcinek 890 m tego chodnika. Ten chodnik  
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zostanie wykonany w ramach postępowania przetargowego, aby być gotowym na otwarcie 
szkoły na wrzesień przyszłego roku. W ocenie Starosty wykonanie, a nawet rozpoczęcie 
inwestycji na drodze Szczerkowo-Kowla jest nierealne w tym terminie. Na szczeblu Zarządu 
Dróg Wojewódzkich podjęto decyzję, że drogi będą budowane  w niższym standardzie i poza 
terenem i miastami, gdzie te chodniki istnieją i będą naprawiane, chodniki i ścieżki rowerowe 
nie będą budowane. Planuje się, aby 1 km drogi zmieścił się w kwocie 1,5 ml zł, co według 
starosty będzie trudną rzeczą przy dzisiejszych cenach. Starosta stara się ten temat podnosić  
na każdym forum, przekazują to także wójtowie, burmistrzowie, przewodniczący rad, radni, 
sołtysi. Powiat stara się, aby w przyszłym roku znaleźć rozwiązanie na ten chodnik do 
nowego ZS w Chodczu. Formułę Partnerstwa Publiczno-Prywatnego każdy z radnych może 
ocenić sam we własnym przekonaniu. Starosta nie jest jej zwolennikiem. Ten pomysł pojawił 
się kilka lat temu, procedura przeciągała się w nieskończoność, nigdy jej  nie dokończono. 
Radny Marek Jaskulski powiedział, że problem dróg wojewódzkich istnieje od wielu lat. 
Radny powiedział, że te pytania należało zadać półtorej godziny wcześniej wcześniej, kiedy  
na sali obrad był obecny Pan Stanisław Pawlak – radny Sejmiku Województwa Kujawsko-
Pomorskiego, który systematycznie uczestniczy w sesjach Rady Powiatu we Włocławku. Pan 
Pawlak mógł w tym temacie przedstawić cenne informacje,  a nawet podjąć jakieś działania. 
Radny powiedział, że wszystkie opcje polityczne mają swojego przedstawiciela w Sejmiku 
Województwa, a dwoje są członkami Zarządu Województwa. Nic nie stoi na przeszkodzie, 
aby zaprosić ich do Starostwa Powiatowego we Włocławku  na jedną z przyszłych sesji. To 
będzie czas przedwyborczy i większość z tych osób będzie aspirowało do mandatu posła.  
Większość radnych podczas wyborów wywieszało swoje plakaty przy drogach 
wojewódzkich, które są w opłakanym stanie (Kowal-Patrówek, Chodecz-Lubień Kuj.). Radny  
zastanawiał się, jak się nie wstydzą stanu tych dróg. Radny zwrócił się do prezydium rady 
o włączenie  tematu dróg wojewódzkich do porządku najbliższej sesji.  
Radny Kazimierz Kaca podziękował Staroście oraz Wicestaroście za poruszenie tego 
tematu. Byłoby wskazane, aby na sesję zaprosić radnych województwa. Radny obserwuje 
prace trwające na drodze wojewódzkiej Brześć Kuj., ale końca tych prac nie widać. 
W poprzedniej kadencji, na jednej z sesji, był temat dróg wojewódzkich, była 
przedstawicielka Urzędu Marszałkowskiego, na zadane pytanie obraziła się. Nie tylko istnieje 
problem bezpieczeństwa, ale też rozwoju, ponieważ nie będzie rozwoju Chodcza, Chocenia, 
Lubrańca, Izbicy Kujawskiej, jak nie zostaną wykonane  drogi wojewódzkie. Radny 
współczuje mieszkańcom posesji znajdujących się przy drodze wojewódzkiej nr 265. Drogi 
wojewódzkie na terenie Województwa Mazowieckiego i Województwa Wielkopolskiego 
wyglądają pięknie w porównaniu do dróg wojewódzkich znajdujących się na ternie Powiatu 
Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady poinformował, że na każdą sesję Rady Powiatu we Włocławku 
zaprasza członków Zarządu Województwa oraz radnych sejmiku z terenu powiatu, ale 
niestety na obradach bywa tylko pan radny Stanisław Pawlak. Przewodniczący Rady uważa, 
że należy zaprosić Pana Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego, aby wytłumaczył 
sposób postepowania z drogami wojewódzkimi.  
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27. Zamknięcie VII Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu  18 czerwca  
2019 roku o godzinie 1430 zamknął obrady VII Sesji Rady Powiatu we Włocławku.   
  
  
 

     Przewodniczący Rady  
  

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowały:  
1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………  
2) Marta Grzegórska ……………………   
  

 


